
Jděte bojovat s covidem-19 domů. Čínské
námořnictvo „vyhodilo americkou válečnou
loď z teritoriálních vod“
- CZ24 News | 30. dubna 2020

ČÍNA: Z rozporovaných vod Jihočínského moře byla „vyhozena“ americká válečná loď poté, co Čína
poslala stíhačky a námořnictvo, aby ji eskortovaly. Washington byl obviněn z provokací.

Oblast Jihočínského moře

Americká loď USS Barry s naváděnými raketami na palubě vnikla do pekingských nedaleko
rozporovaných Xisha Islands, informovala čínská armáda v úterý. Podle Global Times se jedná o
první případ, kdy bylo „aktivně ohlášeno“ o nelegálním vstupu do oblasti.

„Americké provokační akce vážně narušily mezinárodní právo a k němu se vztahující normy, vážně
byla porušena čínská suverenita a bezpečnostní zájmy a vyrostly také regionální bezpečnostní
rizika,“ řekl plukovník Li Huamin, jeden z mluvčích čínské armády, a dodal, že akce mohla vést k
„nehodě“.

„Vyzýváme USA, aby se soustředily na prevenci epidemie a kontrolu na svém území… a okamžitě
zastavily vojenské akce proti místní bezpečnostní situaci, míru a stabilitě,“ dodal.

Americké námořnictvo předtím prohlásilo, že loď je na „rutinní návštěvě“ a operuje u břehů Tchaj-
wanu.

Ruský raketový komplex S-400 působivě zničil hypersonických terčové střely Favorit-RM
a Armavir

V ruské Republice Burjatsko na polygonu Telemba proběhla cvičení s použitím jednotek
protiletadlových raketových komplexů S-400 Triumf.Informuje o tom tisková služba
Centrálního vojenského okruhu.Podle tiskové služby v průběhu cvičení pomocí
protiletadlových komplexů byly zlikvidovány balistické rakety cvičného protivníka, který
plánoval zničit infrastrukturu vojenského objektu.Vojáci provedli zachycení cíle na
vzdálenost asi 400 km, jejich další doprovod a zničení. Jako simulace balistických raket
byly použity hypersonické terčové střely Favorit-RM a Armavir.

Posted by Sputnik Česká republika on Wednesday, April 29, 2020

Americké peníze pro Slovensko

Slovenský ministr obrany Jaroslav Naď potvrdil, že Slovensko obdrželo od USA nabídku ve výši 50
milionů dolarů. Podle jeho slov by bylo velmi výhodné, aby Slovensko nabídku využilo. Informace
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Peníze mohou být použity k nákupu technických zařízení, která nahrazují vybavení bývalé Varšavské
smlouvy. Od Slovenska se očekává spolufinancování alespoň jedna ku jedné.

„Určitě by bylo pro Slovensko velmi výhodné, abychom tuto nabídku využili,“ uvedl a dodal, že
„nabídka nepřišla včera“. Jednou z možností údajně je dokoupení vybavení pro nové vrtulníky Black
Hawk.

Plán rovněž zahrnuje nákup specializovaného vrtulníku pro potřeby 5. pluku zvláštního určení
Ozbrojených sil Slovenska. Tyto návrhy jsou ve fázi diskuse. Pod vedením státního tajemníka pracuje
pracovní skupina odborníků na tom, aby byly peníze využívány co nejúčelněji.

Naď v minulosti oznámil, že hodlá nastavit nová pravidla pro modernizaci slovenské armády. Podle
něj změnám podlehnou projekty, které za netransparentní uznal Úřad pro veřejné zakázky. Za jednu
z nejdůležitějších priorit při modernizaci považuje výměnu radarů.


